
ΕΡΩΤΗΣΗ

ΠΡΟΣ: Τον Υπουργό Υγείας

ΘΕΜΑ: Διάθεση φαρμάκων υψηλού κόστους του ΕΟΠΥΥ από ιδιωτικά φαρμακεία – Πλαίσιο 
εφαρμογής και διασφάλιση ισότιμης πρόσβασης

Κύριε Υπουργέ,

στο πλαίσιο των γενικότερων ζητημάτων υποστελέχωσης και ανεπαρκούς χρηματοδότησης του 
δημόσιου συστήματος υγείας, που ήδη έχουν δημιουργήσει σημαντικά προσκόμματα στην 
πρόσβαση των πολιτών σε βασικές υπηρεσίες φροντίδας, τίθεται εκ νέου το θέμα της προμήθειας 
φαρμάκων υψηλού κόστους από τον ΕΟΠΥΥ.

Όπως έχετε ο ίδιος δηλώσει δημοσίως, εξετάζεται η δυνατότητα διανομής των φαρμάκων αυτών 
όχι μόνο από τα φαρμακεία του Οργανισμού αλλά και από τα ιδιωτικά φαρμακεία, υπό 
προϋποθέσεις. Το μέτρο αυτό προβάλλεται ως μέσο αποσυμφόρησης των δημόσιων φαρμακείων 
και εξυπηρέτησης των ασθενών.

Ωστόσο, η προτεινόμενη ρύθμιση εγείρει ερωτήματα τόσο ως προς την πρακτική της εφαρμογή όσο 
και ως προς τη διασφάλιση της καθολικής, ισότιμης και χωρίς επιβάρυνση πρόσβασης των 
ασθενών, ιδιαίτερα των οικονομικά ασθενέστερων και των χρονίως πασχόντων.

Ειδικότερα:

• Δεν έχει καταστεί σαφές αν η διάθεση των φαρμάκων μέσω ιδιωτικών φαρμακείων θα 
επιβαρύνει οικονομικά τους ασθενείς ή αν θα συνεχίσει να καλύπτεται εξ ολοκλήρου από 
τον ΕΟΠΥΥ.

• Δεν υπάρχουν εγγυήσεις ότι όλα τα ιδιωτικά φαρμακεία θα συμμετάσχουν στο σύστημα, 
κάτι που θα μπορούσε να δημιουργήσει “γεωγραφικά” κενά στην πρόσβαση.

• Δεν έχει δοθεί σαφής χρονοδιάγραμμα υλοποίησης της εξαγγελίας, παρά την προφορική 
δέσμευση από πλευράς του Υπουργείου.

Δεδομένων των ανωτέρω και στο πλαίσιο της ανάγκης για συντονισμένες και κοινωνικά δίκαιες 
παρεμβάσεις στο σύστημα υγείας,

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:

1. Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραμμα για την έναρξη διάθεσης φαρμάκων υψηλού 
κόστους του ΕΟΠΥΥ από ιδιωτικά φαρμακεία;

2. Ποιες κατηγορίες φαρμάκων θα διατίθενται και με ποιον τρόπο θα εξασφαλιστεί η πλήρης 
κάλυψη του κόστους για τους ασφαλισμένους, χωρίς πρόσθετη οικονομική επιβάρυνση;

3. Πώς θα διασφαλίσει το Υπουργείο ότι όλοι οι πολίτες, ανεξαρτήτως περιοχής ή οικονομικής 
δυνατότητας, θα έχουν ισότιμη πρόσβαση σε αυτά τα φάρμακα μέσω των ιδιωτικών 
φαρμακείων;
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4. Υπάρχει πρόβλεψη για κρατική αποζημίωση ή επιδότηση των φαρμακοποιών που θα 
συμμετάσχουν στο πρόγραμμα, ώστε να αποφευχθεί ενδεχόμενη άνιση κατανομή της 
διαθεσιμότητας;

5. Ποιο είναι το εκτιμώμενο κόστος για το κράτος από την επέκταση της διάθεσης και πώς 
προβλέπεται να καλυφθεί;
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